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ATA TOHUMLARI TESPİT 
ÇALIŞMALARI YAPILDI

İl Müdürlüğümüz Bitkisel 
Üretim ve Bitki Sağlığı Şube 
Müdürlüğü tarafından 
yürütülen ata tohumlarının 
tespit çalışmaları kapsamında 
40 farklı yerli tohuma ulaşıldı.
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Batman'da yüzyıllardır kullanılan ve 
nesilden nesile aktarılarak bugüne 

ulaşan ata tohumlarının korunması ve 
ekonomik değerinin artırılması 
amacıyla İl Müdürlüğümüzce 

çalışma başlatıldı.

Bu kapsamda uzman ekipler köy köy gezerek çiftçilerin 
elinde bulunan ata tohumlarından numuneler aldı.
Pirinçten sumağa, cevizden incire, kavundan bibere 40 
farklı tohuma ulaşan ekipler, çalışmalarını sürdürüyor.
Ata tohumlarının tespiti tamamlandıktan sonra 
hazırlanacak proje ile isimlendirme, tescil ve çoğaltma 
işlemleri yapılacak.
Böylece bugüne ulaşan tohumlar hem muhafaza edilecek 
hem de çoğaltılıp ekonomiye kazandırılarak gelecek 
nesillere aktarılacak.
İl Müdürümüz Mehmet Aydın, Anadolu Ajansı'na konu ile 
ilgili verdiği röportajda; Tarım ve Orman Bakanlığının 2017 
yılında ata tohumlarının tespiti, tescili ve çoğaltılıp kayıt 
altına alınması yönünde bir çalışma başlattığını söyledi.
Ata tohumlarının varlığının araştırılması konusunda 
Batman'da da bu yıl çalışma başlattıklarını ifade eden İl 
Müdürümüz Mehmet Aydın, "İlgili teknik personelimizi 
görevlendirdik. Neredeyse bütün köylerimizi dolaştık. 
Yüzyıllardır kullanılan tohumları araştırdık ve birçoğuna da 
ulaştık." dedi.

40 farklı tohuma ulaşıldı

Bu tohumların kaybolmasını istemediklerini belirten İl 
Müdürümüz Mehmet Aydın, "Sason'da yüzyıllardır 
bulunan bir cevizimiz var. Yine Sason ve Kozluk'ta yetişen 
bir sumağımız var. İlimize has iki çeşit incirimiz var 
Hasankeyf bölgesinde. Sason'da iki çeşit cevizimiz var. 
Gercüş bölgesinde pirincimiz var. Kozluk'ta domatesimiz 
var. Bölgeye has biber ve fasulyemiz var. 40 civarında 
tespit ettiğimiz ata tohumlarımız var. Bunlar yıllardır 
doğada kendiliğinden yetişen ürünler. İstiyoruz ki bunlar 
kaybolmasın, gelecek nesillerimiz de bunlardan istifade 
etsin." diye konuştu.
Toplanan tohumların önce kayıt altına alınacağını, 
ardından tescil ve çoğaltılması için proje 
hazırlayacaklarını, böylece ata tohumlarını halkın 
hizmetine sunacaklarını ifade etti.

İl Müdürümüz Mehmet Aydın, ata tohumunun önemine 
ilişkin şunları kaydetti:
"Bu tohumların çoğaltılması ve adaptasyonu sorunu 
olmaz. Yeni bir tohum geldiği zaman adaptasyon sorunu 
oluyor, uzun yıllar araştırma ve deneme yapmak 
gerekiyor. Bunlar doğallığı bozulmamış bitkiler. Ata 
tohumlarıyla elde edilen ürünlerin çoğalmasıyla 
vatandaşlar daha sağlıklı gıdalar tüketecek. Ata 
tohumları Batman adına tescillenecek ve tüm 
vatandaşların istifadesine sunulacak."

Ata tohumları Batman adına 
tescillenecek 



İl Müdürlüğümüz tarafından vatandaşların sağlıklı ve
güvenli gıdaya ulaşmalarını sağlamak hedefiyle yıl içerisinde
üretim, satış ve toplu tüketim yerlerinde yapılan gıda
denetimlerine Kurban bayramı arifesinde de hızla devam
etmektedir.
Bakanlığımızın 'Kurban Hizmetleri ve Kurban Bayramı
Denetimleri' konulu yazısı kapsamında yaklaşan Kurban
Bayramı münasebetiyle kurban vecibesini yerine getiren
vatandaşlarımızın, hijyenik ve sağlıklı bir şekilde kurban
etlerini tüketmeleri, etlerin parçalanması ile kıyma
çekimlerinin et ve et ürünleri konusunda faaliyet gösteren
gıda işletmeleri tarafından hijyenik koşullarda yapılmasının
sağlanması ve bu dönemde kıyma makinesi, bıçaklar vb.
gibi kullanılan tüm alet ve ekipmanların temizliği,
dezenfeksiyonu ve depolanmasına yönelik olarak et ve et
ürünleri konusunda faaliyet gösteren işletmelerde
denetimler arttırılmıştır. Ayrıca İl genelinde faaliyet
gösteren gıda işletmelerinden 2023 yılı İl Gıda Numune
alma planı ve Bakanlık Numune alma programı
kapsamında numuneler alınmakta ve analizlerinin yapılması
amacıyla gıda kontrol laboratuvarlarına gönderilmektedir.

Konu ile ilgili bir açıklama yapan İl Müdürümüz Mehmet
AYDIN; "Kurban Bayramının hemen öncesinde özellikle
tüketimi artacak olan et ve et ürünlerinin
satışa sunulduğu işletmelerde denetimlere ağırlık
vermekteyiz. Ancak tüketicilerin de satın aldıkları gıdalar
ile ilgili olarak daha hassas ve dikkatli olmalarını, gerekli
durumlarda gıda ile ilgili tüm ihbar ve şikayetlerini Alo
174 Gıda İhbar Hattımıza bildirmelerini rica ediyoruz." diye
konuştu.

KURBAN BAYRAMI ÖNCESİ 
GIDA DENETİMLERİ 
YAPILIYOR



Batman İl Tarım ve Orman Müdürlüğümüz ile GAP Bölge 
Kalkınma İdaresi Başkanlığı arasında 2022 yılında 
imzalanan Protokoller gereği İlimizde uygulanacak 
"Batman Kırsalda Üretim ve İstihdam İçin Arıcılığın 
Geliştirilmesi Projesi" kapsamında, Batman Merkez ve 
ilçelerinde Arıcılık Projesinden faydalanan 238 çiftçiye 
20'şer adet olmak üzere toplamda 4750 Arılı kovan 
dağıtıldı.

Bu proje kapsamında İl Tarım ve Orman Müdürlüğümüz 
ve Halk Eğitimi Merkezi Müdürlüğü işbirliği ile 4 ayrı 
arıcılık kursu düzenlendi. Açılan kurslardan biri, 5 ilçe 
Tarım ve Orman Müdürlüklerinde çalışan Uzman 
Veteriner ve Mühendisler için eğiticilerin eğitimi, diğerleri 
projeden faydalanan Arı Yetiştiricilerine yönelik oldu. 
Eğiticilerin eğitimi kursunu bitirdikten sonra kursu 
tamamlayan İlçe personelleri, kendi ilçelerindeki arıcılara 
eğitim verdiler.

İl Müdürlüğümüz Konferans salonunda düzenlenen 
Arıcılık kursunun eğitimlerini, Batman İl Tarım ve Orman 
Müdürlüğü personeli Ziraat Yüksek Mühendisi 
(Zooteknist) Barış Doyar ile Veteriner Hekimler Ercan 
ÖMEROĞLU, Emrah ASLAN ve Ümit ASLAN verdi.

ARICILIK KURSU VERİLDİ

Tarım ve Orman İl Müdürü Mehmet Aydın kursun açılış 
konuşmasında; Arıcılığın canlandırılması, geliştirilmesi 
ve ailelerin gelir seviyelerinin artırılması ile proje 
kapsamında üreticilerin arıcılık bilgi ve becerilerinin 
eğitim ile geliştirilmesi, Arıcıların arıcılar birliği ile 
örgütlenmesi, üretici gelirlerinin artırılması 
hedeflenmektedir. Hayvancılıkla uğraşanların, başta 
arıcıların eğitimli olmasını çok önemsiyoruz. Bölge için 
çok önemli bir tarım kolu olması, arıcılığa çok uygun 
bir flora yapısına sahip Batman sınırlarında yapılan 
arıcılık faaliyetlerinin artırılması nektar ve polen 
kaynaklarının ekonomiye kazandırılması için arıcılığın 
geliştirilip yaygınlaştırılmasında çaba sarf edilmesi 
önem arz ediyor. Nitekim Batmanda arıcılığa ilgi 
duyan çiftçi sayısı her geçen gün artıyor. Arıcıların 
ürettikleri ürünlerin ülke genelinde daha üst düzeylere 
gelmesi için elimizden gelen gayreti sarf edeceğiz.dedi

Arıcılık ve arı ürünleri konularında bilgi almak üzere 
vatandaşların ve çiftçilerin katıldığı kursta katılımcılara; 
teknik arıcılık, arıcılıkta mevsimsel bakım işlemleri, hijyen, 
kalıntısız bal ve arı ürünleri üretim teknikleri ile başta bal 
olmak üzere arı ürünlerinin kullanımı ve muhafazası 
konularında eğitim verildi.
Kursa katılan 22 si kadın 71 kursiyerin, daha önceki 
deneyimleri doğru bilgilerle pekiştirildi. Kurs sonunda 
kursiyerlere Katılım Sertifikaları verildi.

‘’Batman Kırsalda 
Üretim ve İstihdam İçin 
Arıcılığın Geliştirilmesi 
Projesi" kapsamında 
arıcılık kursu verildi.

Arıcılık Projesinden faydalanan 238 
çiftçiye 20'şer adet olmak üzere 
toplamda 4750 Arılı kovan dağıtıldı.



İl Müdürlüğümüz tarafından Gıda Güvenliği ve Gıda İsrafının Önlenmesi eğitimi verildi.
Bakanlığımız 2018-2023 Stratejik Planı'nda yer alan "Okullarda Gıda Güvenirliğine Yönelik Uygulamaları Geliştirmek"
hedefi doğrultusunda 31.05.2023 tarihinde Borsa İstanbul Belde Ortaokulu öğrencilerine yönelik "Gıda Güvenliği ve
Gıda İsrafının Önlenmesi" konulu eğitim il müdürlüğümüz Gıda ve Yem Şubesinde görevli gıda kontrol görevlilerince
düzenlendi.

Borsa İstanbul Belde Ortaokulu'nda gerçekleştirilen eğitim toplantısında; “Güvenilir gıda nedir? Gıda muhafazasında
ve gıda satın alırken-tüketirken dikkat edilmesi gereken hususlar nelerdir?" gibi soruların cevapları verilirken hijyen,
gıda hijyeni, hijyenik gıda, temizlik, dezenfeksiyon ayrıca gıda kayıpları ve israfı gibi kavramlardan bahsedilerek
öğrencilerde farkındalık yaratılmaya çalışıldı.

ÖĞRENCİLERE GIDA GÜVENLİĞİ VE GIDA 
İSRAFININ ÖNLENMESİ EĞİTİMİ VERİLDİ

İlimizde uygulamaları devam eden “Kırsal Kalkınma 
Yatırımlarını Destekleme Hibe Programı" kapsamında 14/3 
etapta ilk yatırım projesi için hibe sözleşmesi imzalandı.

İmza töreninde konuşan İl Müdürümüz Mehmet Aydın;
“İl Proje Değerlendirme Komisyonu tarafından 
değerlendirilerek Tarım ve Orman Bakanlığı'na gönderilen 
ve Bakanlığımızca değerlendirmeye alınan projelerden altı 
proje asil, dört proje yedek olarak 2022-23 yılı hibe programı 
kapsamına alındı. Toplam yatırım bedeli 38 milyon 267 bin 
TL olan projeler tamamlandığında yaklaşık 19 milyon 130 
bin TL hibe desteklemesi yapılacak. Batman Merkez, Beşiri, 
Gercüş, Kozluk ve Sason İlçelerinde uygulanacak bu 
projeler ile 65 kişiye de istihdam sağlanacak. İlimize ve 
yatırımcılarımıza hayırlı olsun." dedi. Törende konuşan 
MEYCAN Gıda Temizlik İnşaat Nakliyat Turizm Taahhüt 
Sanayi ve Ticaret Limited Şirketi yetkilisi Mehmet Özcan 
ise; “ Tarım ve Orman Bakanlığı'nın bu tür destekleri 
özellikle bölgemiz için çok anlamlı, önemli ve olumlu. 
Artarak devam etmesini bekliyoruz. Bizlere proje 
aşamasında büyük yardımları olan, yol gösteren İl Tarım ve 
Orman Müdürlüğü proje yürütme birimine çok teşekkür 
ederiz. Allah devletimize, milletimize zeval vermesin." dedi.
Batman'da kırsal kalkınma projelerinin uygulamaya 
konulduğu 2006 yılından bu yana yaklaşık 51 milyon TL hibe 
desteklemesi yapıldı.
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